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§ 1
Godkännande av dagordning och tid för justering 

Beslut 
 
Ordförande Johan Paccamonti (M) öppnade mötet. Dagordningen 
godkändes.
 
Ordförande Johan Paccamonti (M) och vice ordförande Lillemor 
Samuelsson (V) utsågs att justera protokollet. Protokollet 
justeras måndagen den 31 augusti.
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§ 2
Anmälan av inkommen skrivelse - Inrättande av 
Biotopskydd i Olovslund 
BRO 2020/272

Beslut 
Nämnden lägger skrivelsen till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 313287 Anmälan skrivelse Biotopskydd

Sida 5 (38)



Bromma stadsdelsnämnd Protokoll nr 7/2020

2020-08-27

§ 3
Justering av planerade verksamhetsförändringar 
BRO 2020/56

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att att den teckenspråkiga verksamheten 
som bedrivs inom Nyängens gruppbostad inte byter lokaler i 
samband med att Blackebergsbackens servicebostad omvandlas till 
gruppbostad.

Sammanfattning av ärendet 
Efter nämndens beslut i maj har det framkommit skäl som gör att 
förvaltningen vill häva beslut om flytten av den teckenspråkiga 
gruppbostaden till Blackebergsbacken. Det beslut som gällde att 
omvandla Blackebergsbacken till gruppbostad från servicebostad 
kvarstår, och har genomförts enligt planering.

Beslutgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 315515 (Godkänd - R 1) TJUT justering gällande förslag till 

verksamhetsförändring
 BRO 2020/56-2 (Godkänd - R 1) TJUT förslag till 

verksamhetsförändring LSS
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§ 4
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa 
fall (LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU) 
BRO 2020/312

Beslut 
1. Bromma stadsdelsnämnd delegerar till nedan namngivna 
tjänstemän vid Socialjouren rätt att enligt 45 § 1-2 p lagen om vård 
av missbrukare i vissa fall (LVM), inom nämndens ansvarsområde, 
begära handräckning av polismyndighet och i särskilda fall 
kriminalvård.
 
2. Nämnden förordnar nedan namngivna tjänstemän vid 
Socialjouren rätt att enligt 43 § 1 st 2 p lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU), inom nämndens 
ansvarsområde, begära handräckning av polismyndighet och i 
särskilda fall kriminalvård.
 
Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Elisabet Lundqvist, Lis-Mari 
Boija, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Maria Larsson, Inga-Lill 
Renhorn Källgren, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana 
Pellegrino, Martin Karlsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira 
Fargallo-Dillner, Ida Carnesten, Inger Åsebo, Mait Fredlund, 
Liselotte Tronders, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny 
Hällberg, Julia Pettersson, Carl-Johan Kvist, Eva Thomasson, 
Millicent Reyes, Marimba Roney, Helena Sten, Lena Svärd, Maria 
Rangdag, Julia Falk Nordberg, Kim Trosell, Anne-Catrine Jonsson, 
Mohamud abdi Osma, Ylva Engelbrektsson.
 

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden svarar genom Socialjouren för stadens 
jourverksamhet inom individ- och familjeomsorgen. Socialnämnden 
har fattat ett beslut om vilka tjänstemän som ska ha rätt att begära 
polishandräckning enligt LVM och LVU och har överlämnat till 
samtliga stadsdelsnämnder att fatta motsvarande beslut

Förslag till beslut 
Anders Edin (SD) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
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Reservation
Anders Edin (SD) reserverade sig till förmån för eget förslag till 
beslut:
 
"Att återremittera ärendet och därutöver vill vi anföra följande:
 
Sverigedemokraterna ser i grund och botten positivt på de 
föreslagna förändringarna i riktlinjerna för handläggning och 
dokumentation gällande barn och unga inom individ- och 
familjeomsorgen. Vi anser det dock vara fel att 
stadsdelsnämndernas sociala delegationer, där samtliga partier inte 
ges möjlighet att delta, har hand om delar av verksamheten. 
Samtliga partier bör istället ges möjlighet att påverka stadens 
verksamhet och därigenom skapa en demokratisk förankring i 
besluten som fattas."
 
 

Handlingar i ärendet
 312142 (Godkänd - R 1) Delegation enligt lagen om vård av 

missbrukare i vissa fall (LVM) och förordnande enligt lagen 
med särskilda bestämmelser om vård av unga (LVU)
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§ 5
Remissvar Motion om att garantera Stockholms äldre en 
bra omsorg och vård 
KS 2020/388
BRO 2020/142

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar och överlämnar 
det till Kommunstyrelsen.

Sammanfattning av ärendet 
Bromma stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen fått en motion av 
Mirja Räihä (S) på remiss. Motionen behandlar Stockholms äldres 
rätt till en bra och sammanhållen omsorg och vård. Med en samlad 
organisation utan delat ansvar mellan kommun och region får 
personalen bättre kontroll på det samlade vårdbehovet. För att 
uppnå detta finns i motionen ett antal punkter som 
kommunstyrelsen föreslås besluta om. Förvaltningen instämmer 
med motionären i att det är viktigt att följa upp hur 
samverkansöverenskommelsen mellan Region Stockholm och 
Storsthlm samt insatsen Tryggt mottagande fungerar.

Förslag till beslut 
Johan Heinonen m.fl. (S) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Johan Heinonen m.fl. (S) reserverade sig till förmån för eget förslag 
till beslut:
 
"Att motionen tillstyrks och därutöver vill vi anföra följande:
 
Det är viktigt att ingen ska behöva vara kvar på sjukhus längre än 
det finns behov av. Dock behöver den blågröna majoriteten i staden 
arbeta mer för att den blågröna majoriteten i Regionen tar sitt 
ansvar, då den nya ansvarsfördelningen inte fungerar. Under årets 
första fyra månader har Regionen kallat till samordnad individuell 
plan (SIP) vid endast 3,8 % av alla utskrivningar, en siffra som 
under april, den mest akuta perioden under pandemin, sjönk till 1,6 
%. Under coronapandemin har bristerna inom vård och äldreomsorg 
blivit allt tydligare och det är viktigt att återuppta arbetet med att 
kommunalisera hemsjukvården. Med en sammanhållen vård och 
omsorg hade det kunnat gå bättre och smittspridningen hade blivit 
mindre.
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Det är uppenbart att mer behöver göras för att de äldre ska kunna 
garanteras en trygg vård och omsorg, en omsorg som individen kan 
lita på. Det finns många orsaker till de tillfällen där samhällets 
omsorg sviker den äldre. Vårdplatserna är för få, inom regionens 
sjukvård finns det inte alltid kunskap om hur man ska göra. 
Kunskapen om lagstiftning kan ha brister och samverkan på en 
praktisk nivå brister.
 
Vi hade stora förhoppningar om att kunna kommunalisera 
hemsjukvården. Allt arbete stöp på tröskeln och skatteväxlingen 
kunde inte genomföras. Men det finns inga hinder för att 
Stockholms stad åter tar ledartröjan på sig och driver på för en 
kommunalisering."
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/142-2 (Godkänd - R 1) Remiss av motion om att 

garantera Stockholms äldre en bra omsorg och vård
 BRO 2020/142-1.1 Motion om att garantera Stockholms 

äldre en bra omsorg och vård
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§ 6
Remissvar Rekommendation om att anta 
överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län 
och Region Stockholm om uppdrag och samverkan 
avseende ungdomsmottagningarna i länet 
KS 2020/829
BRO 2020/276

Beslut 
Nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Storsthlm rekommenderar att kommunerna i länet antar den 
länsgemensam överenskommelse om ungdomsmottagningens 
uppdrag och samverkan som tagits fram. Syftet med 
överenskommelsen är att skapa förutsättningar för en likvärdig, 
jämställd och jämlik ungdomsmottagningsverksamhet för länets 
ungdomar, samt att vara ett stöd för ungdomsmottagningarna i 
organiseringen och utförandet av verksamheten. En juridisk 
granskning har visat att driften av en ungdomsmottagning bör ske i 
samverkan mellan kommunen och regionen. En gemensam 
överenskommelse bidrar till samsyn om uppdraget vilket i sin tur 
skapar goda förutsättningar för gott samarbete i en verksamhet som 
bedrivs i samarbete mellan region och kommun. Bromma 
stadsdelsförvaltning ombeds yttra sig över remiss från 
kommunstyrelsen senast 2020-09-21. Bromma har ingen egen 
ungdomsmottagning men Västerort ungdomsmottagning är ett 
samarbete mellan Bromma stadsdelsförvaltning och 
Hässelby/Vällingby stadsdelsförvaltning. Representanter från 
Västerort ungdomsmottagning har varit delaktiga vid framtagandet 
av överenskommelsen. Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig 
positiva till remissen om att anta överenskommelsen.

Beslutgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/276-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 

Rekommendation om att anta överenskommelse mellan 
kommunerna i Stockholms län och Region Stockholm 

 BRO 2020/276-1.1 Rekommendation om att anta 
överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län och 
Region Stockholm om Uppdrag och samverkan avseende 
ungdomsmottagningarna i länet
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 BRO 2020/276-1.2 Överenskommelse om att anta 
överenskommelse mellan kommunerna i Stockholms län och 
Region Stockholm om Uppdrag och samverkan avseende 
ungdomsmottagningarna i länet
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§ 7
Svar på remiss om Riktlinjer avseende förenings- och 
kulturbidrag 
KS 2020/410
BRO 2020/177

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges budget 2020 ska stadsövergripande 
riktlinjer för föreningsbidrag tas fram som möter stadens 
demokrativillkor. Ett förslag har tagits fram som ska säkerställa att 
bidrag inte ges till föreningar och organisationer som har en 
verksamhet som strider mot samhällets grundläggande värderingar 
om respekt för människors lika värde och enskildas grundläggande 
fri- och rättigheter. Förvaltningen är positiv till att det tas fram 
stadsövergripande riktlinjer som förtydligar vad nämndens regler 
ska innehålla och som stöd vid hantering av ansökningar. 
Nämndens regler för fördelning av föreningsbidrag uppdaterades 
2019. Reglerna harmoniserar med förslaget på stadsövergripande 
riktlinjer. En uppdatering av reglerna behöver göras efter att 
kommunfullmäktige beslutat om riktlinjerna. Det kan förekomma 
ansökningar där det är svårbedömt om bidrag ska ges. 
Förvaltningen hade önskat ett tydligare stöd i riktlinjerna gällande 
bedömningen i de fall företrädares agerande strider mot samhällets 
grundläggande värderingar - oavsett om agerandet har en koppling 
till föreningen/organisationen eller inte, bedömningen av vad som 
utgör särskilda skäl som gör att bidrag får lämnas trots att 
föreningen/organisationen brutit mot demokrativillkoret.

Beslutgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande
Lillemor Samuelsson (V) lämnade ett särskilt uttalande som Johan 
Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Karl Persson (MP), 
Adrian Nordén (C) och Johan Heinonen m.fl. (S) anslöt sig till:
 
"I förslaget till riktlinjer avseende förenings- och kulturbidrag – 
demokrativillkor, går att läsa att ”En förening/organisation som 
begår lagbrott eller använder utomparlamentariska metoder för att 
uppnå ett politiskt mål kan sägas motarbeta det demokratiska 
styrelseskicket och ska inte beviljas bidrag.”
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Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det parlamentariska 
systemet. Vidare går att läsa att definitionen innefattar: ”I en 
parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut.”
 
Definitionen av utomparlamentariska metoder innefattar alltså även 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar. Att stadens riktlinjer använder begreppet 
utomparlamentariska metoder som ett skäl för att neka bidrag 
innebär mer oklarheter än nödvändigt, även om riktlinjerna slår fast 
att ingen begränsning av yttrandefriheten ska ske.
 
Vi förstår att syftet med riktlinjerna är att tydliggöra att våld mot 
politiska motståndare är helt förkastligt, vilket Vänsterpartiet starkt 
instämmer i. Vi menar dock att denna skrivning måste förändras 
eller strykas då den riskerar att motverka sitt syfte och öppna för 
oklara tolkningar och godtycklighet i beslutsfattandet."
 
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/177-2 (Godkänd - R 3) Remiss av Riktlinjer 

föreningsbidrag
 BRO 2020/177-1.2 Bilaga 1 - Stockholms stads riktlinjer för 

förenings- och kulturbidrag
 BRO 2020/177-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2020/410 

Tjänsteutlåtande - Riktlinjer förenings- och kulturbidrag
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§ 8
Svar på remiss om Riktlinjer lokalupplåtelse 
KS 2020/415
BRO 2020/178

Beslut 
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har bl.a. till Bromma stadsdelsnämnd remitterat 
ärendet ”Stockholms stads riktlinjer avseende lokalupplåtelse” för 
yttrande. Bromma stadsdelsförvaltning ser positivt på att det tas 
fram gemensamma riktlinjer avseende lokalupplåtelser med fokus 
på demokrativillkor, för Stockholms stad. Det är positivt med 
riktlinjer som ger stöd i vilka aktörer, föreningar eller organisationer 
som det är möjligt att upplåta lokaler för.

Beslutgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
Särskilt uttalande 
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Karl Persson 
(MP) och Adrian Nordén (C) lämnade ett särskilt uttalande:
 
"Den grönblå majoriteten instämmer med förvaltningens förslag. 
Med tanke på föreningslivets stora brist på lokaler är det viktigt att 
riktlinjerna moderniseras och blir enklare att tolka. Vi vill dock 
framhålla vikten av samarbete mellan stadens förvaltningar (tex. 
med socialförvaltningen som har mycket information om aktörer. 
Det tydligt ska framgå att fastighetskontorets alla lokaler berörs av 
riktlinjerna."
 
Särskilt uttalande
Lillemor Samuelsson (V) lämnade ett särskilt uttalande som Johan 
Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Karl Persson 
(MP),  Adrian Nordén (C) och Johan Heinonen m.fl. (S) anslöt sig 
till:
 
"I förslaget till riktlinjer om lokalupplåtelse – demokrativillkor, går 
att läsa att ”En förening/organisation/aktör som begår lagbrott eller 
använder utomparlamentariska metoder för att uppnå ett politiskt 
mål ska därmed inte tillåtas nyttja stadens lokaler.”
 
Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det parlamentariska 
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systemet. Vidare går att läsa att definitionen innefattar: ”I en 
parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut.”
 
Definitionen av utomparlamentariska metoder innefattar alltså även 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar. Att stadens riktlinjer använder begreppet 
utomparlamentariska metoder som ett skäl för att neka 
lokalupplåtelse innebär mer oklarheter än nödvändigt, även om 
riktlinjerna slår fast att ingen begränsning av yttrandefriheten ska 
ske.
 
Vi förstår att syftet med riktlinjerna är att tydliggöra att våld mot 
politiska motståndare är helt förkastligt, vilket Vänsterpartiet starkt 
instämmer i. Vi menar dock att denna skrivning måste förändras 
eller strykas då den riskerar att motverka sitt syfte och öppna för 
oklara tolkningar och godtycklighet i beslutsfattandet."
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/178-2 (Godkänd - R 1) Remissvar Riktlinjer för 

lokalupplåtelser
 BRO 2020/178-1.2 Bilaga 1 - Riktlinjer lokalupplåtelse
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§ 9
Remissvar Motion - Tillgänglighetsanpassa Judarskogen 
KS 2020/331
BRO 2020/152

Beslut 
Att Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på motionen.

Sammanfattning av ärendet 
Linnéa Vinge (SD) har i en motion yrkat om att kommunstyrelsen 
ska besluta om att Stockholms stad ska utreda förutsättningarna för 
att tillgänglighetsanpassa promenadstigen runt sjön Judarn inom 
Judarskogens naturreservat.

Förslag till beslut 
Anders Edin  (SD) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Anders Edin (SD) reserverade sig till förmån för eget förslag till 
beslut:
 
"Att motionen tillstyrks och därutöver vill vi anföra följande:
 
Sveridemokraterna ser positivt på den tillgänglighetsinventering av 
naturreservaten som förvaltningen påbörjat i Bromma. Judarskogen 
är ett kommunalt naturreservat beläget kring sjön Judarn i Bromma. 
Runt sjön leder en två kilometer lång promenadstig som kantas av 
informationsskyltar om naturen och historien i naturreservatet. 
Dessvärre är framkomligheten runt sjön begränsad vilket gör det 
svårt för rullatorer och barnvagnar att ta sig fram. I nära anslutning 
till Judaskogen finns både förskolor och äldreboenden och 
staden borde möjliggöra för alla att utnyttja promenadstigen."
 
Dessvärre är framkomligheten runt sjön begränsad vilket gör det 
svårt för barnvagnar, rullatorer och barnvagnar att ta sig fram. I nära 
anslutning till Judaskogen finns både förskolor och äldreboenden 
och staden borde borde möjliggöra för alla att utnyttja 
promenadstigen.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/152-2 (Godkänd - R 1) Svar 

Tillgänglighetsanpassa Judarskogen
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 BRO 2020/152-1.1 Motion - Tillgänglighetsanpassa 
Judarskogen
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§ 10
Remissvar Motion om att göra det lättare att återvinna – 
öka öppethållandet på återvinningscentralerna 
KS 2020/390
BRO 2020/120

Beslut 
Bromma stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
till kommunstyrelsen som svar på motionen.

Sammanfattning av ärendet 
Emilia Bjurgren och Ulf Walther (båda S) har i en motion som 
skickats på remiss till bland annat Bromma stadsdelsnämnd, lagt 
fram förslag på att Stockholms stad ska utarbeta en strategi för att 
öka återvinningsgraden i kommunen. Strategin behöver enligt 
motionärerna även innehålla konkreta förslag som underlättar 
återvinning och återbruk.

Beslutgång
Ordföranden konstaterade att nämnden ställde sig bakom 
förvaltningens förslag.
 
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/120-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion om att 

göra det lättare att återvinna
 BRO 2020/120-1.1 Motion om att göra det lättare att 

återvinna - öka öppethållandet på återvinningscentralerna
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§ 11
Remissvar Sjötrafikutredning del 1 
KS 2020/690
BRO 2020/246

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 
överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
Trafikförvaltningen har genomfört en utredning om hur 
Stockholmsregionens sjötrafik ska utformas med planeringsår 2025 
och framåtblick. Flertalet fartyg som trafikerar skärgården idag 
kommer att inom 10 år behöva ersättas av nya fartyg. Val av fartyg 
påverkar trafikupplägget, den kollektivtrafik på vatten som 
trafikförvaltningen beställer genom regionens dotterbolag, 
Waxholmsbolaget. Av utredningen har det framkommit att det är 
alternativet med ett större fokus på bastrafiken mellan kärnöar och 
kollektivtrafikknutpunkter på fastlandet som förordas av 
befolkningen i skärgården och som ska dimensionera behovet av 
fartyg.

Bromma stadsdelsförvaltning har ingen aktuell koppling till 
kärnöarna och skärgårdstrafiken och har därför inga synpunkter på 
undersökningen och resultatet av densamma. Förvaltningen anser 
det vara extra glädjande om de föreslagna båtlinjerna mellan Norra 
Ulvsunda – Gamla Stan samt Norra Ulvsunda – Hägersten, kan 
komma till stånd i framtiden.

Förslag till beslut 
Johan Heinonen m.fl. (S) lämnade ett förslag till beslut.
 
Beslutsgång
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och konstaterade att 
nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.
 
Reservation
Johan Heinonen m.fl. (S) reserverade sig till förmån för eget förslag 
till beslut:
 
"att delvis godkänna förvaltningens förslag och att därutöver anföra 
följande:
 
Region Stockholm föreslår i sjötrafikutredningen att de dramatiskt 
ska minska skärgårdstrafiken med båt via centrala Stockholm. 
Huvudförslaget är att flytta sjötrafiken  från centrala Stockholm till 
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bytespunkter längre ut i skärgården där den istället kopplas ihop 
med landkollektivtrafik, framförallt buss.
 
En direkt konsekvens blir att båttrafiken från centrala Stockholm 
med uppskattade skärgårdsturer till skärgården minskar väsentligt. 
Omfördelningen leder till att nästan alla turister och deltidsboende i 
skärgården i praktiken tvingas åka långa bussresor innan de kan 
kliva på en båt för att ta sig till skärgården. Dessutom förkortas 
båtresorna kraftigt.
 
Detta förslag innebär att de som bor permanent på öarna kan få 
kortare restid men också att mindre attraktiva färdsätt leder till 
betydligt färre turister i skärgården. Skärgårdsupplevelsen för 
många turister handlar om båtupplevelsen och att kunna åka genom 
övärlden. Med detta förslag upphör nästan all denna trafik.
 
Målet med båttrafiken måste vara att öka antalet besökare i 
skärgården och göra det lättare att nyttja denna vackra miljö, inte 
tvärtom. Det ska inte vara några få förunnat att kunna ta sig ut i 
skärgården. Dessutom verkar de blågröna i regionen inte ta hänsyn 
till att turismen är en viktig inkomstkälla för boende i skärgården. 
Vill man ha en levande skärgård måste entreprenörerna på våra öar 
också kunna försörja sig.
 
Vi ser dessutom risker med att skärgårdstrafiken mer och mer ska 
lämnas till marknadskrafterna. Privata aktörer som kanske inbjuds 
kommer att höja priserna och det blir svårare ta sig ut med en 
skärgårdsbåt. Skärgården måste vara en tillgång för alla i regionen. 
Inte bara ett fåtal som har råd att betala för dyra båttransporter."
 
 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/246-2 (Godkänd - R 1) Sjötrafikutredning del 1
 BRO 2020/246-1.2 Remissutgåva Sjötrafikutredning del 1
 BRO 2020/246-1.3 Bilaga 1 - Sjötrafikutredning 

Trafikförvaltningen
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§ 12
Ekonomisk månadsrapport 
BRO 2020/46

Beslut 
Nämnden godkänner månadsrapport per 31 juli 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen prognostiserar ett underskott med 0,5 miljoner kronor 
innan fonddispositioner och ett överskott med 0,2 miljoner kronor 
efter fonddispositioner.

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/46-8 (Godkänd - R 1) Månadsrapport 202007
 BRO 2020/46-9 Nyckeltal och verksamhetsmått 2020
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§ 13
Trygghetsvandring Abrahamsberg 
BRO 2020/293

Beslut 
Stadsdelsnämnden tar del av rapporten och lägger den till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Bromma stadsdelsförvaltning genomför årligen minst två 
trygghetspromenader. Promenaden i Abrahamsberg genomfördes 
2020-06-02. Protokollet från promenaden bifogas. Påtalade brister 
kommer att ses över.

Handlingar i ärendet
 318540 (Godkänd - R 2) Trygghetsvandring Abrahamsberg
 BRO 2020/293-1 Karta trygghetspromenad Abrahamsberg 

2020-06-02
 BRO 2020/293-2 Protokoll trygghetspromenad 

Abrahamsberg 200602
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§ 14
Trygghetsmätning Brommaplan 2020 
BRO 2020/67

Beslut 
Stadsdelsnämnden tar del av resultatet och lägger det till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
En trygghetsmätning har genomförts under perioden 20 februari-23 
mars 2020. Syftet var att inhämta synpunkter om hur Brommaplan 
upplevs och hur Brommaplan kan bli en mer levande plats. 
Resultatet från enkäten bifogas. Det kommer att ligga till grund för 
fortsatta åtgärder vid Brommaplan framöver.

Handlingar i ärendet
 318542 (Godkänd - R 2) Trygghetsmätning Brommaplan 

2020
 BRO 2020/67-2 Resultat Trygghetsmätning Brommaplan 

2020
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§ 15
Svar på medborgarförslag om att upplåta ängen mellan 
Blackebergsbacken och Blackebergsvägen till 
odlingslotter 
BRO 2020/143

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna. 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/143-4 (Godkänd - R 1) Svar Upplåta äng i 

Blackeberg
 272357 Medborgarförslag odlingslotter
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§ 16
Svar på medborgarförslag om utegym i Beckomberga 
BRO 2020/195

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna. 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/195-12 (Godkänd - R 1) Svar MBF utegym i 

Beckomberga
 BRO 2020/195-10 MBF utegym Beckomberga (samlade)
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§ 17
Svar på medborgarförslag om gångväg mellan 
Vidängsvägen och Hunnebergsvägen 
BRO 2020/160

Beslut 
Nämnden lägger svaret till handlingarna. 

Handlingar i ärendet
 317066 MBF gångväg i Traneberg
 277364 MBF gångväg
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§ 18
Förvaltningsgruppens protokoll 
BRO 2020/40

Beslut 
Nämnden lägger protokollen till handlingarna. 

Handlingar i ärendet
 BRO 2020/40-23 Protokoll - Förvaltningsgruppen nr 16 

2020-06-18
 BRO 2020/40-24 Protokoll - Förvaltningsgruppen nr 17 

2020-08-20
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§ 19
Protokoll från Pensionärsrådet 
BRO 2020/39

Beslut 
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Handlingar i ärendet
 319996 Protokoll Pensionärsråd 2020-08-17
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§ 20
Protokoll Rådet för funktionshinderfrågor 
BRO 2020/41

Beslut 
Nämnden lägger protokollet till handlingarna. 

Handlingar i ärendet
 319997 Protokoll Brommas råd för funktionshinderfrågor 

200818 
 319998 Bilaga 1 - Kvarstående frågor
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§ 21
Anmälningsärende – inkomna rapporter och beslut enligt 
Lex Sarah 
BRO 2020/1

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 315139 (Godkänd - R 1) Sammanställning beslut och 

rapporter enligt lex Sarah sdn 20200827
 BRO 2020/1-24 SDN 2020-08-27 inkomna rapporter lex 

sarah
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§ 22
Inkomna rapporter och protokoll 
BRO 2020/51

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet redovisades i en pärm på sammanträdet.
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§ 23
Delegationsbeslut - anmälan till nämnden 
BRO 2020/13

Beslut 
Nämnden lägger ärendet till handlingarna.
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§ 24
Nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
 
Skrivelser
 
Johan Heinonen m.fl. (S) överlämnade två skrivelser till nämnden:
 
1. Skrivelse angående situationen inom socialpsykiatrin - 
boendestöd.
 
2. Skrivelse angående att bryta isoleringen för de äldre.
 
Beslut
Nämnden överlämnade skrivelserna till förvaltningen för 
besvarande.
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§ 25
Protokoll sociala delegationen 

Beslut 
Nämnden lägger protokollen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Protokoll från den 18 juni, 16 juli och den 21 augusti 2020.
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§ 26
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2020/3
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§ 27
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2020/317
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§ 28
Borttagen på grund av sekretess 
BRO 2020/335
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